



## **Beslutningsprotokol fra ordinært menighedsrådsmøde i kirkens mødelokale 2, torsdag den 8. juni 2017 kl. 18.30**

**Afbud:** Trine Kofoed og Peter Rosenberg. Suppleanter indkaldt, men havde ikke mulighed for at møde op.

Ivan Kloster mødte fra punkt 14

### **Bilag vedhæftet:**

- Brev af 16. maj 2017, løbenr. 57686/17 fra Biskop Henrik Stubbkjær vedr. mobning blandt præster, ansat i folkekirken.
- Samlet liste over forslag m/kommentar til anvendelse af de frie midler.

### **Dagsorden:**

#### **1. Godkendelse af dagsorden.**

**Beslutning:** punkt 5 og 6 behandles efter punkt 14. Dagsorden godkendt.

#### **2. Bemærkninger til referat af 25.04.2017.**

**Bemærkninger:** Ingen bemærkninger

#### **3. Generelt fra FM. (SAM)**

##### **Referat:**

- Kort evaluering af Maj-samtale med provstiudvalget afholdt torsdag den 4. maj 2017. Vi har fået meget ros fra provstiudvalgsformanden for at være velforberejdede og konstruktive. Flot papir, som Mette havde lavet.
- Kort evaluering af Stiftsmenighedsrådsstævne afholdt lørdag den 20. maj 2017. SAM har sendt sin personlige evaluering af arrangementet til stiftet.
- 14. juni 2017, 1. møde med provstiet vedr. præsteboligen på Tyttebærvej. 18.30 besigtiges præsteboligen med repræsentanter fra provstiudvalget sammen med SAM og Tina. Møde i mødelokale 2 kl. 19, om hvordan vi kommer videre, hvortil alle fra rådet er velkomne.

#### **4. Kvartalsrapport JAN/FEB/MAR/APR (Mette/Jan).**

**Beslutning:** Gennemgået, og taget til efterretning.

#### **5. Budgetforslag 2018 til godkendelse (Mette/Jan).**

**Beslutning:** Gennemgået, godkendt og underskrevet

#### **6. Anvendelse af de frie midler.**

- Forslag: Nedsættelse af et hurtigarbejdende udvalg som, senest 14. AUG 2017, skal have udarbejdet prioriteret liste m/priser ud fra vedhæftet bilag (Samlet liste over forslag med kommentar til anvendelse af de frie midler). Det anbefales, at udvalget kommer til at bestå af to rådsmedlemmer, to medarbejdere og én præst.

**Beslutning:** Udvalget nedsat af Mette og Ivan fra rådet. Præster og medarbejdere finder selv repræsentanter. Ivan Indkalder til mødet.





## 7. Godmodig drillerier / mobning – hvor er grænsen?

Baggrund: Offentliggørelse af ny rapport fra Oxford Research, maj 2017, "Analyse af indhold og omfang af mobning blandt præster i folkekirken".

Med udgangspunkt i ny rapport, drøftelse af mobning og krænkende adfærd, generelt.

**Referat:** Punktet debatteret for at skabe åbenhed, så det kan minimere risikoen for at der opstår mobning.

## 8. Altervin, et ønske om at undersøge muligheden for nytænkning/anden portvin.

Forslag: Nedsættelse af et lille ad hoc udvalg, som skal komme med forslag til ny/anden altervin (portvin) inden for nuværende økonomiske ramme.

**Beslutning:** SAM og Trine fremsætter forslag til næste møde.

## 9. Nyt fra præsterne. (Birgitte/Trine)

**Referat:** Intet nyt.

## 10. Nyt fra kassereren. (Mette)

- Forslag: Egenbetaling i forbindelse med kørsel til/fra senior fredag hæves fra de nuværende 10,- pr. gang til 40,- pr. gang pr. 1. AUG 2017. Nuværende kørselsudgift er ca. 22.000 kr. + moms pr. år.

**Beslutning:** Mette og SAM går i en konstruktiv dialog med seniorfredagudvalget.

- Det anbefales at kørsel ifm. gudstjenester og kirkelige handlinger er gratis for de som har behov (underforstået ældre og gangbesværede).

**Beslutning:** Det stadfæstes at kørsel er gratis til gudstjenester.

## 11. Nyt fra kirkeværgen. (Tina)

**Referat:** Der er afholdt syn af præstebolig og kirkebygning. En stor ny post kan blive renovering af Glasmosaikken i kirken. Et overslag siger 300-400 tusinde kr. Der søges fondsmidler, da det også er et kunstværk. Der arbejdes videre med projekt for ventilation af lokalerne under sognesalen.

## 12. Nyt fra kontaktpersonen. (Sussi)

**Referat:** Jan, Carsten, Mie og Lene har været på deres faglige årskurser.

## 13. Nyt fra medarbejderrepræsentanten. (Lene)

**Referat:** Medarbejderne forsøger altid at være venlige over for turisterne; men det er ofte nødvendigt at være MEGET præcis i afvisningen når kirkerum og lokaler er optaget. Der arbejdes med forskellig skiltning.

## 14. Diverse udvalg:

**Referat:** Der er nedsat et udvalg til at arrangere sønæs friluftsgudstjeneste. Deadline for Kirkebladet den 18. juli.





**15. Jf. Arbejdsrapport fra Viborg Stift, drøftelse af visioner for kirkens 5 hovedpunkter:**

**3. pkt.: DIAKONI**

1. Hvordan kan vi se diakonien i det arbejde vi allerede gør?
2. Hvor ser vi behovet / muligheden for at udvikle diakonien i sognet?
3. Hvilke samarbejdspartnere kunne vi tænke?
4. Hvilke ændringer / tilføjelser har drøftelsen af spørgsmålene givet anledning til, og hvad er vores bud på en vision?

Vores bud på vision for området i form af 2 – 5 linjer, samles af SAM.

**16. Eventuelt.**

**Referat:** Fredagsrally fredag den 16. juni kl. 17.00 på sportspladsen.

Husk at like og dele det, som Søndermarkskirken slår op på Facebook. Der skrives i kirkebladet, at vi også er at finde på Facebook.

Mødet slut kl. 21.20

*[Handwritten signature]*

*Birgitte Tøn*

*Jakob Hoff*

*Jens Christensen*

*Kan Jensen*

*[Handwritten signature]*

*Mette S. Sørensen*

*Søren Madsen*

*[Handwritten signature]*

*[Handwritten signature]*

